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Protokół Nr XVI /2016 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 stycznia 2016 r. 

 

XVI Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 28 

stycznia 2016 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400, a zakończyły ok. godz. 1710. 

Ad. 1  

 Otwarcie XVI Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Wiceburmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Krzysztof Widźgowski, 

- Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich – Janusz Adamiak, 

- przedstawiciele Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Olsztynie: 

Michał Wiśniewski, Karol Frąckiewicz i Piotr Pawłowski,    

- podinspektor Krzysztof Walaszczyk z Komendy Wojewódzkiej Policji, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista 

- załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka z Gazety Nowomiejskiej, Aleksandra 

Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego 

oraz Marcin Sarnowski z TV Eltronik. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny byli radni: Paweł Dreszler, Andrzej Lewandowski  

i Agnieszka Stajszczak. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad była p. Barbara Grzywacz. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Grzywacz wyraziła zgodę. Kandydaturę przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4). Przewodniczący 

zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. Uwag nie było. 

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XVI Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu. 

6. Remonty i inwestycje na drogach krajowych i wojewódzkich planowane na 

2016 r.   

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

9. Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu i komisji stałych w 2015 r. 

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na 

lata 2016 – 2034. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2016-2020 w powiecie nowomiejskim”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2015 – 2022 wraz z Prognozą Oddziaływania na 

Środowisko. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych 

związanych z inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1335N Nowe 

Miasto Lubawskie – Mroczno – Słup na odcinku Gwiździny – Mroczno”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związane z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Brukseli w 2016 r.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 

Nowomiejskiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2016 r. 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2016 r. 

20. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Powiatu  

Przewodniczący poinformował, że Sekretarz obrad XV Sesji Rady Powiatu Paweł Dreszler nie 

mógł uczestniczyć w dzisiejszej sesji, ale złożył stosowne oświadczenie. Przewodniczący 

przedstawił jego treść (załącznik nr 5). 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XV/2015. Głosowało 

14 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Remonty i inwestycje na drogach krajowych i wojewódzkich planowane na 

2016r.   

Przewodniczący poprosił zaproszonych gości o przedstawienie informacji na temat planu 

inwestycji. Powiedział, że przedmiotem troski radnych i mieszkańców jest szczególnie stan 

drogi wojewódzkiej nr 538, a także droga krajowa nr 15, a dokładnie budowa obwodnicy 

Nowego Miasta Lubawskiego. Przewodniczący dodał, że przed sesją odbyła się wizja lokalna 

na skrzyżowaniu drogi krajowej nr 15 (ul. Jagiellońska) i wojewódzkiej nr 538 (ul. Wojska 

Polskiego). Przewodniczący poprosił, aby zaproszeni goście odnieśli się również do tego 

tematu. Dodał, że sprawa przejścia była wielokrotnie poruszana na posiedzeniach Rady 

Powiatu.  

Jako pierwszego o zabranie głosu Przewodniczący poprosił Kierownika Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Nidzicy Janusza Adamiaka. 

P. Adamiak poinformował, że Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich Waldemar Królikowski 

nie mógł przybyć na sesję i jego oddelegował do uczestnictwa w sesji. Jeżeli chodzi o 

inwestycje i remonty planowane na drogach wojewódzkich na odcinkach biegnących przez 

powiat nowomiejski, w tym roku realizowana będzie znacząca inwestycja - budowa nowego 

mostu w miejscowości Słupnica wraz z przebudową odcinka drogi długości 800 metrów. Jest 

to inwestycja długo wyczekiwana, ponieważ most ma ograniczenie nośności do 15 ton. Droga 

ta prowadzi do drogi krajowej nr 16 i dalej do autostrady A1. Dziś złożono wniosek do 

Wojewody na otrzymanie decyzji ZRID /zezwolenie na realizację inwestycji drogowej/. 

Przetarg na wykonanie inwestycji będzie ogłoszony w pierwszym lub drugim kwartale br. 
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Planowany koszt inwestycji to 2 700 tys. zł. Inwestycja jest jednoroczna, zakończenie robót 

planuje się na październik – listopad 2016 r. W ramach inwestycji wykonany będzie most 

objazdowy, także nie powinno być większych utrudnień w ruchu. Oprócz tego ZDW będzie 

realizować remont dwóch przepustów w Nowym Mieście Lubawskim. Wartość robót będzie 

wynosić ok. 300 tys. zł. Tradycyjnie wykonywane będą także roboty utrzymaniowe – 

koszenie, sprzątanie, zimowe utrzymanie dróg. P. Adamiak poinformował, że jeżeli chodzi o 

plany inwestycyjne na następne lata, trudno mu się wypowiadać. To już należy do decyzji 

Zarządu i Sejmiku Województwa.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego tematu. 

Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska powiedziała, że nawierzchnia na drodze wojewódzkiej nr 

538 na odcinku od mostu w Kuligach w kierunku Nowego Miasta Lubawskiego jest w bardzo 

złym stanie. Po wycince drzew jesienią, zrobiły się bardzo niebezpieczne pobocza, zwłaszcza 

w okolicach jeziora w Kuligach, w kierunku Tylic. Powstały duże ubytki między 

nawierzchnią asfaltową, a poboczem. Dwa samochody osobowe miną się bez przeszkód, ale 

już mijanie się samochodu osobowego i ciężarowego jest bardzo niebezpieczne. Stan 

nawierzchni drogi jest bardzo zły. Przez wieś Kuligi droga była odnawiana kilka lat temu i tu 

problemów nie ma, ale od mostu jest bardzo źle. Najgorszy odcinek ma długość ok. 600 

metrów, ale tak naprawdę remontu wymaga odcinek 1 400 metrów. Kolejny bardzo 

zniszczony odcinek jest od ronda w Katlewie w kierunku Grodziczna. Przy pracach 

remontowych na drodze nr 541 nawierzchnia i pobocza uległy zniszczeniu, a 

wyremontowano jedynie najazdy do ronda. Cały odcinek od ronda w kierunku Grodziczna, 

zwłaszcza prawa strona jezdni, jest w złym stanie. Są duże ubytki w nawierzchni i bardzo 

niskie pobocze w stosunku do powierzchni asfaltowej. Wicestarosta wnioskowała, aby 

wyremontować wspomniane odcinki drogi wojewódzkiej nr 538, ponieważ w tych miejscach 

jest bardzo niebezpiecznie.  

P. Adamiak odpowiedział, że znany jest mu stan całej drogi. Istotnie wspomniane odcinki 

drogi wymagają remontu, ale realia finansowe są takie jakie są. Zarząd Dróg Wojewódzkich 

ma opracowany plan poprawy stanu drogi wojewódzkiej nr 538. Szczegóły tego planu Rada 

powinna otrzymać na piśmie do końca marca. P. Adamiak dodał, że ZDW postara się 

poprawić stan poboczy. Takie działania rozpoczęto już od strony Biskupca, a teraz będą 

realizowane na terenie gminy Grodziczno.  

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o pobocza na odcinku od Biskupca, a 

dokładnie od Bielic do połowy lasu, przydałaby się wizja lokalna. Pierwszy etap prac 
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prowadzony zimą wyszedł dużo lepiej, niż prace prowadzone latem. Radny powiedział, że 

pobocza są wybijane przez ciężki transport głównie drzewny, który jedzie do Bielic. Minąć 

albo wyprzedzić taki samochód ciężarowy jest bardzo trudno. Jest tam bardzo niebezpiecznie. 

Radny zapytał czy w ramach gwarancji ten pierwszy odcinek będzie poprawiony. Drugi jest 

wykonany bardzo dobrze, ale pierwszy wymaga poprawy. Radny zapytał także o budowę 

chodnika we wsi Podlasek. Mieszkańcy wsi wystosowali w tej sprawie petycję do Marszałka 

Województwa. Pod pismem podpisało się ponad 170 osób. W tym miejscu bezwzględnie 

potrzebny jest chodnik.  

P. Adamiak poinformował, że jeżeli chodzi o pobocza, jest okres gwarancji na roboty i 

pobocza będą poprawiane. Jeżeli chodzi natomiast o chodnik w Podlasku, według jego 

wiedzy jest to w fazie planowania, ale trudno mu powiedzieć na 100% czy będzie to 

zrealizowane w tym roku. Na pewno będzie wykonany projekt budowy. Jak już wcześniej 

wspomniał, planowana jest poprawa całego odcinka, a budowa chodnika na pewno będzie 

jednym z elementów robót wykonanych w pierwszej kolejności.  

Radny Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o kapitalny remont tej drogi, w inwestycję chcą 

się włączyć samorządy.     

P. Adamiak powiedział, że program dotyczy odnowy całej drogi, także na terenie powiatu 

działdowskiego i nidzickiego. Na pewno będzie przewidziany na lata, ustalony będzie sposób 

finansowania itd. P. Adamiak podał przykład współdziałania z samorządem powiatu 

działdowskiego przy realizacji inwestycji w ramach RPO. Fakt, że znaczącą część pieniędzy 

przeznaczył Zarząd Województwa, ale przy inwestycji drogowej wartej ok. 16 mln zł, udział 

samorządów powiatu działdowskiego także był duży, bo wyniósł ok. 4 mln zł.  

Radny Ziejewski zapytał kiedy odbędzie się przegląd gwarancyjny poboczy. 

P. Adamiak odpowiedział, że okres gwarancji wynosi 3 lata. Naprawa będzie wykonana przy 

najbliższej okazji, kiedy pozwolą na to warunki pogodowe. 

Radny Bogumił Kurowski nawiązał do zimowego utrzymania dróg. Stwierdził, że jeżeli chodzi o 

przejezdność na drodze nr 538 można ją ocenić zadowalająco, ale jeżeli chodzi o bezpieczeństwo 

– kwestię posypania drogi na podjazdach czy zakrętach, wypada ocena „0”.  

P. Adamiak odpowiedział, że zimowe utrzymanie dróg jest zlecone firmie zewnętrznej z Biskupca. 

Przypomniał, że są standardy zimowego utrzymania dróg. W przypadku drogi krajowej to jest 

kategoria II zgodnie z którą, jezdnia ma być posypana i wolna od śniegu. Droga wojewódzka jest 

odśnieżana w standardzie III, który mówi, że jezdnia ma być posypana na całej szerokości, ale nie 
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czarna. P. Adamiak dodał, że na zimowe utrzymanie dróg i łatanie dziur RDW wydaje 56% 

swojego budżetu.  

Radny Kurowski powiedział, że jego zdaniem standardy należy poprawiać.  

P. Adamiak powiedział, że będzie miał to na uwadze. Dodał, że w tegorocznym budżecie na 

utrzymanie dróg ma połowę kwoty, jaką miał zabezpieczoną w ubiegłorocznym budżecie. 

Radny Jan Czapliński poinformował, że droga województwa nr 538 przez wieś Pacołtowo ma 

odcinek długości ok. 1,5 km. Na całym tym odcinku nie ma ani jednego przejścia dla pieszych. 

Wieś rozwija się, ruch jest coraz większy, mieszkańcy monitują, aby zrobić przejście dla pieszych. 

Radny wnioskował w imieniu mieszkańców wsi Pacołtowo, aby na odcinku między mostem, a 

kapliczką zorganizować bezpieczne przejście dla pieszych.  

P. Adamiak odpowiedział, że zapisze ten wniosek, ale oczekuje jeszcze pisma w tej sprawie.  

Podinspektor Krzysztof Walaszczyk z Komendy Wojewódzkiej Policji poprosił, aby do wniosku 

była załączona mapka z proponowaną lokalizacją przejścia.    

Przewodniczący powiedział, że wszystkie wnioski z dzisiejszej sesji będą spisane  i przesłane do 

ZDW. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze pytania do tematu remontów dróg wojewódzkich. 

P. Adamiak powiedział, że środki przeznaczone na remont mostu w Słupnicy stanowią prawie 

30% całego budżetu ZDW na drogi i mosty. Budżet na działania inwestycyjne na 1 870 km sieci 

drogowej wynosi 12 mln zł. Także remont mostu to znacząca inwestycja. 

Przewodniczący podziękował za to, że inwestycja na którą czekano ok. 8 lat wreszcie doczeka się 

realizacji.     

P. Adamiak dodał, że należy pamiętać, że zaczyna się nowa perspektywa finansowa UE i trzeba 

zabezpieczyć środki na wkład własny w projektach, których wartość wyniesie ok. 90 mln zł.  

Radny Kurowski stwierdził, że 12 mln zł na inwestycje na takiej ilości kilometrów dróg 

wojewódzkich, to śmieszna kwota. 

Radna Ewa Dembek powiedziała, że powiat ma plan rozwoju dróg powiatowych. Zapytała czy 

województwo posiada taki plan na drogi wojewódzkie. Jeśli tak, to czy inwestycje są realizowane 

zgodnie z tym planem. 

P. Adamiak odpowiedział, że w 2015 r. Zarząd przyjął strategię mającą na celu odblokowanie 

wszelkich ograniczeń – ograniczeń z uwagi na nośność na obiektach inżynierskich oraz ograniczeń 

ze względu na szerokość jezdni. Jeżeli chodzi o ograniczenia z uwagi na szerokość jezdni, 

działania będą długofalowe, natomiast most w Słupnicy jest realizowany z uwagi na ograniczenie 
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nośności. P. Adamiak dodał, że jest jeszcze jedno ograniczenie na drodze nr 538 na terenie 

powiatu – wiadukt w Nowym Mieście Lubawskim, który jest własnością miasta. 

Radny Kurowski powiedział, że wiadukt nie jest własnością miasta. 

Radny Ziejewski powiedział, że powiat będzie realizował remont drogi powiatowej z Biskupca w 

kierunku Kisielic. Radny zapytał czy ZDW rozważa budowę ronda na skrzyżowaniu drogi 

powiatowej z wojewódzką. Rondo usprawniłoby ruch drogowy. 

P. Adamiak odpowiedział, że tam jest poważny problem – przejazd do Biskupca biegnie prosto, 

ale w odwrotnym kierunku biegnie drogą gminną. Najpierw ZDW musiałoby dojść do 

porozumienia z samorządem gminnym i przejąć drogę, aby ruch dwukierunkowy odbywał się 

jedną drogą.  

Radny Ziejewski zapytał czy takie rozmowy można by podjąć. 

P. Adamiak odparł, że na ten temat rozmawiano z nieżyjącym już Wójtem Gminy Kazimierzem 

Tomaszewskim. Obecnie można ponowić temat. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że w tym roku powiat 

nowomiejski będzie realizował przebudowę drogi powiatowej Nr 1279N Kisielice – Biskupiec. 

Dojazd do skrzyżowania drogi powiatowej z drogą wojewódzką nr 538 tj. odcinek drogi należący 

do drogi wojewódzkiej o długości ok. 70 metrów nie będzie remontowany w ramach projektu. 

Dyrektor poprosił, aby ZDW zaplanował w budżecie środki na remont tego odcinka. W 

przeciwnym razie, w centrum Biskupca zostanie niewyremontowany odcinek drogi długości ok. 

70 metrów. 

P. Adamiak odpowiedział, że na pewno to uwzględni w planie robót, ale nie w tym roku.  

Radny Romuald Koszewski poinformował, że odbyła się wizja lokalna na przejściu dla pieszych 

przy ul. Wojska Polskiego. Padły trzy propozycje rozwiązania problemu, z czego jedna wydaje się 

być optymalna. Radny wnioskował, aby samorząd miejski ustosunkował się do niej pozytywnie. 

P. Karol Frąckiewicz z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad poinformował, że 

podczas spotkania, które odbyło się po wizji lokalnej padły trzy propozycje:  

- włączenie sygnalizacji świetlnej, czyli powrót do tego co było wcześniej, 

- aktualizacja programu pracy sygnalizacji przez włączenie drugiej fazy świateł dla pieszych, co 

niewątpliwie spowoduje zmniejszenie przepustowości na skrzyżowaniu, 

- pozostawienie wyłączonych świateł w celu lepszej płynności ruchu i wprowadzenie osoby 

przeprowadzającej przez przejście dla pieszych, głównie z uwagi na bezpieczeństwo dzieci czyli 

niechronionych uczestników ruchu. 

P. Frąckiewicz dodał, że ostatnia propozycja wydaje się najbardziej trafna.  
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Wiceburmistrz Miasta Krzysztof Widźgowski powiedział, że na pewno ta propozycja zostanie 

przedyskutowana na posiedzeniach komisji. W połowie lutego planowana jest sesja Rady 

Miejskiej i prawdopodobnie temat zostanie omówiony na posiedzeniach komisji przed sesją. Na 

pewno wskazany jest udział w tych posiedzeniach p. Dyrektor Szkoły Podstawowej przy ul. 

Jagiellońskiej. W budżecie miasta na 2016 r. nie ma zabezpieczonych środków finansowych na ten 

cel czyli opłacenie osoby przeprowadzającej, co nie przesądza o tym, że propozycja nie zostanie 

rozpatrzona pozytywnie. Wiceburmistrz dodał, że osoba przeprowadzająca dzieci przez jezdnię 

musi być przeszkolona przed odpowiednie służby. Biorąc pod uwagę dbałość władz miejskich o 

bezpieczeństwo pieszych, a szczególnie dzieci, propozycja, którą przedstawiono jako najprostszą 

w realizacji, na pewno będzie dogłębnie rozważona. 

Radny Koszewski dodał, że Dyrektor szkoły zna temat, ponieważ również uczestniczyła w wizji 

lokalnej na przejściu dla pieszych. 

Radny Kurowski wrócił do tematu wiaduktu w Nowym Mieście Lubawskim. Poinformował, że 

wiadukt jest własnością PKP. 

Radny Ziejewski powiedział, że jeżeli chodzi o osobę przeprowadzającą, można skorzystać ze 

wsparcia Powiatowego Urzędu Pracy. 

Radna Barbara Grzywacz poruszyła temat braku chodnika wzdłuż drogi krajowej nr 15 przez wieś 

Bratian. Wniosek o chodnik jest składany od kliku lat. Droga jest ruchliwa i niezależnie od tego 

czy powstanie obwodnica czy nie, ruch na tej drodze zawsze będzie, ponieważ droga łączy Nowe 

Miasto z Bratianem. Tą drogą poruszają się osoby do pracy, dzieci idą do szkoły. Radna 

zaapelowała, aby przy planowaniu budżetu, wziąć pod uwagę potrzebę budowy chodnika. 

P. Frąckiewicz odpowiedział, że GDDKiA w Olsztynie dostrzega ten problem, wniosek jest 

zasadny. Inwestycja jest w planach. Jest szansa, że będzie wykonana przy okazji budowy 

obwodnicy.  

Radna Grzywacz powiedziała, że w tej sprawie wielokrotnie występował Wójt Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie. 

P. Frąckiewicz odpowiedział, że temat jest znany. Rozważano budowę chodnika po starym 

torowisku. Do tej pory problemem był brak środków finansowych. 

Radny Marcin Buliński wyraził nadzieję, że budowa chodnika będzie realizowana na początku 

inwestycji budowy obwodnicy, a nie na końcu. 

Przewodniczący poprosił o informację na temat budowy obwodnicy. 

P. Michał Wiśniewski poinformował, że w ubiegłym roku rozpoczęła się procedura przetargowa 

na wyłonienie wykonawcy w przetargu ograniczonym. Wnioski wpłynęły, w tej chwili są 
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sprawdzane. W tym roku zaproszono wykonawców do składania ofert na podstawie przekazanej 

im dokumentacji. Wybór wykonawcy i podpisanie umowy przewiduje się na grudzień br. 

Inwestycja będzie realizowana w systemie „projektuj i buduj”, a więc wykonawca będzie 

optymalizował przygotowaną przez GDDKiA dokumentację i równocześnie będzie mógł 

prowadzić prace przygotowawcze. Inwestycja ma się zakończyć w połowie 2020 r. Środki na 

realizację inwestycji są zabezpieczone. Jak już wspomniał p. Frąckiewicz, czynione będą też usilne 

starania, aby przy okazji budowy obwodnicy wybudować chodnik w Bratianie. 

Radny Czapliński zapytał czy wykup gruntów jest już dokonany czy jest w trakcie załatwiania; czy 

nie przewiduje się żadnych odwołań. 

P. Wiśniewski poinformował, że na podstawie opracowanej dokumentacji odbędzie się podział 

działek. Najpierw trzeba uzyskać wszelkie stosowne pozwolenia. Dopiero na tej podstawie można 

będzie dokonywać wykupu gruntów. Wniosek o wydanie decyzji ZRID został złożony w 

ubiegłym roku do Wojewody. Decyzja powinna być wydana w pierwszym lub drugim kwartale 

br. W tym roku prawdopodobnie rozpocznie się wykup gruntów. 

Radny Adam Głowacki zapytał czy będzie wykup gruntów czy wywłaszczenie. Radny dodał że 

ma to duże znaczenie przy zobowiązaniach wieloletnich podejmowanych przez rolników przy 

sprawach załatwianych w Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa.  

P. Wiśniewski odparł, że to szczegółowe pytanie, na które nie potrafi odpowiedzieć. Prosił, aby w 

tej sprawie wystąpić na piśmie do GDDKiA. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jeszcze pytania. Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący podziękował gościom za przybycie na sesję i udzielenie informacji.  

Przedstawiciela GDDKiA oraz Kierownik RDW opuścili salę obrad.  

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 19 

grudnia 2015 r. do 22 stycznia 2016 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 18 i 29 

grudnia 2015 r. (załącznik nr 6). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że poza pracami Zarządu, należy wspomnieć o najważniejszych 

wydarzeniach z udziałem władz powiatu tj.: 

- 29.12 – spotkanie z ordynatorami Szpitala Powiatowego po odwołaniu z funkcji Dyrektora 

Szpitala Powiatowego Jana Karwowskiego; 
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- 12.01 – posiedzenie wyjazdowe Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony 

Zdrowia , które odbyło się w Niepublicznej Podstawowej Szkole Specjalnej w Nowym Mieście 

Lubawskim; 

-13.01 – spotkanie z Burmistrzem Lubawy Maciejem Radtke w sprawie „Przychodni nad 

Jesionką”; spotkanie z Komitetem Rozbudowy Szpitala w Nowym Mieście Lubawskim;  

- 18.01 – spotkanie z Wicemarszałkami Województwa: Wiolettą Śląską – Zyśk oraz Mironem 

Syczem; 

- 21.01 – spotkanie z pielęgniarkami ze Szpitala Powiatowego; 

- 25.01 – spotkanie z Prezesem Zarządu Banku Żywności w Olsztynie Markiem Borowskim i 

Dyrektorem Banku Żywności w Olsztynie Piotrem Kopruckim – omawiano sprawy związane 

z programem dożywiania, dystrybucją żywności; 

- 27.01 – Starosta wspólnie z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy Tomaszem Rafalskim 

uczestniczył w obchodach Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia w Olsztynie. 

Starosta poinformował, że podczas tej uroczystości PUP w Nowym Mieście Lubawskim 

został odznaczony Statuetką Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego i otrzymał 

wyróżnienie I stopnia za „Szczególne osiągnięcia w zakresie łagodzenia skutków bezrobocia 

oraz aktywizacji zawodowej w 2015 roku”.  

Starosta złożył gratulacje p. Rafalskiemu. Poprosił, aby p. Dyrektor przedstawił krótką 

informację na temat wyróżnienia. 

P. Rafalski przedstawił kryteria jakie PUP musiał spełnić, aby móc otrzymać nagrodę. 

Jednym z nich jest kryterium związane z efektywnością zatrudnienia. Tutaj efekty przyniosło 

wprowadzenie warunku zatrudnienia osoby po stażu przez pracodawców – firmy prywatne i 

instytucje publiczne. W 2015 r. udzielono 99 dotacji na rozpoczęcie działalności 

gospodarczej. Wszystko to złożyło się na osiągnięcie dobrych wyników  

i uzyskanie nagrody I stopnia. P. Dyrektor dodał, że nagrodę II stopnia otrzymał PUP  

w Nidzicy, a III – PUP w Iławie. Z danych statystycznych za listopad 2015 r. wynika, że 

powiat nasz zajął pierwsze miejsce w województwie jeżeli chodzi o spadek bezrobocia. Jeżeli 

natomiast chodzi o ogólny poziom bezrobocia – powiat zajął czwarte miejsce (wyżej jest 

tylko Miasto Olsztyn i Miasto Elbląg oraz powiat iławski) P. Dyrektor wyraził nadzieję, że 

przy korektach budżetu, znajdą się środki dla gratyfikacje dla pracowników PUP. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 8 
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 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radna Ewa Dembek powiedziała, że na ostatniej sesji p. Starosta przedstawił krótką 

informację na temat odwołania dyrektora Szpitala. Wszyscy są chyba ciekawi co dalej w tej 

sprawie. Radna dodała, że wcześniej mówiliśmy o tym jakie zasługi miał Dyrektor dla 

szpitala, była kontrola NIK, która wypadła dobrze, dlatego informacja p. Starosty była chyba 

dla wszystkich zaskoczeniem. Starosta poinformował, że p. Dyrektor będzie pełnił swoje 

obowiązki do końca grudnia i radna ma pytanie – jaki jest pomysł na dalsze funkcjonowanie 

szpitala. Radna stwierdziła, że nie chce tylko usłyszeć, że się myśli, planuje, tylko jakie są 

konkretne działania. Radna dodała, że dochodzą do niej informacje, że są różne dziwne 

pomysły, spotkania.  

Radny Adam Głowacki powiedział, że sytuacja finansowa powiatu jest trudna. Radny 

zaproponował, aby wrócić do tematu sprzedaży działek przy szpitalu. Teren wokół szpitala 

jest trudny, ale pewnym nakładem środków i starań, można by go wyrównać i spróbować 

sprzedać pozostały grunt. 

Radny Jacek Rydel zadał pytanie dotyczące gazyfikacji. Znaczna grupa mieszkańców 

Nowego Miasta i Kurzętnika wystąpiła o warunki podłączeniowe do sieci gazowej. Jeżeli 

chodzi o koszty, podstawowy koszt to szafka gazowa do granicy posesji – 2 400 zł. 

Podłączenie dalej to koszt indywidualny mieszkańca – ceny są różne, ale oscylują ok. 100 zł 

za metr przyłącza gazowego od granicy posesji do przyłącza gazowego w budynku. Radny 

zapytał czy jako powiat można wspólnie zorganizować projekty przyłączeniowe i  mapki, 

czy też mieszkańcy będą sami musieli składać wnioski o pozwolenia, a wtedy koszt jest 

większy. Sprawniej byłoby to załatwić zbiorowo. Radny zapytał, jak to będzie rozwiązane z 

naszym powiecie. W różnych regionach, różnie się to odbywa.   

Radna Dembek podziękowała Radcy Prawnemu za przedłożenie odpowiedzi na pytanie z 

XIII sesji. 

Radny Marcin Buliński zapytał na jakim etapie jest budowa sali gimnastycznej przy Zespole 

Szkół Zawodowych; czy ustalony jest już harmonogram realizacji inwestycji, na kiedy 

przewidywane jest jej zakończenie; jakie są szanse na dodatkowe źródła finansowania  m.in. 

PFRON. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jeszcze pytania. Radni nie mieli więcej pytań. 
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Ad. 9 

 Sprawozdanie z pracy Rady Powiatu i komisji stałych w 2015 r. 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z pracy Rady Powiatu (załącznik nr 7). 

Poinformował, że sprawozdania przedłożyły także komisje stałe (załączniki nr 8, 9,10,11 i 

12). Sprawozdania będą dostępne na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. 

Ad. 10 

 Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 13 radnych. Nie ma radnego Kurowskiego. 

Oprócz radnych na sali obecni są: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz- Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Urszula Łydzińska, Ryszard Kłosowski, Andrzej Samsel, Barbara Orłowska, 

Jolanta Domżalska, Krzysztof Puwalski, Aleksandra Malinowska, Katarzyna Ochocka, 

Grzegorz Podkomorzy, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/111/2015 w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2016 – 

2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie poprosił o jego omówienie p. Skarbnik. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że WPF została skorygowana o 

wartości, które zmieniły się od jej uchwalenia do dzisiejszej sesji. Zwiększyły się dochody o 2 

226 646 zł Wzrost dochodów jest związany z: 

- realizacją przez Zespół Szkół Zawodowych projektu w ramach programu ERASMUS+ 

(wzrost dochodów o 22 933 zł)  

- wzrostem dochodów z opłaty komunikacyjnej o kwotę 103 828 zł, 

- planowaną dotacją z Ministerstwa Sportu i Turystyki w kwocie 700 000 zł na budowę sali 

gimnastycznej przy ZSZ w Kurzętniku – jest podpisana umowa. Inwestycja będzie 

realizowana w cyklu dwuletnim, zakończy się 31 maja 2017 r. Dotacja z Ministerstwa na 

2016 r. wyniesie 700 tys. zł, na 2017 r. - 250 tys. zł; 

- planowaną sprzedażą nieruchomości po byłej szkole w Czachówkach – 1 330 675 zł; 

- środkami z porozumień zawieranych z gminami na realizację inwestycji drogowych; 
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- pomocą finansowa z gmin w kwocie 20 tys. zł na dofinansowanie zakupu samochodu dla 

Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy. 

P. Skarbnik poprosiła, aby Rada przyjęła autopoprawkę dotyczącą par. 1 ust. 1 - dochody 

bieżące jest „34 145 009 zł”, a winno być „34 125 009 zł”, dochody majątkowe – jest 

„5 061 170 zł”, a winno być „5 081 170 zł”. Chodzi o środki na zakup samochodu dla PŚDS. 

P. Skarbnik dodała, że stan długu powiatu nie zmienił się. Spełniony jest indywidualny 

wskaźnik zadłużenia. Ponadto, z 2017 na 2016 r. przesunięto realizację inwestycję – budowa 

mostu w Partęczynach w ciągu drogi powiatowej, ponieważ w tym roku po raz ostatni można 

będzie skorzystać z dotacji z Ministerstwa Infrastruktury (50% kosztów) 

Na salę obrad wszedł radny Kurowski. Aktualnie na sali obecnych jest 14 radnych.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVI/124/2016 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/112/2015 w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Skarbnik poprosiła, aby również w uchwale budżetowej dokonać autopoprawki związanej 

z dochodami bieżącymi i majątkowymi. Zmiany w budżecie (oprócz wspomnianych w 

poprzednim punkcie) dotyczą: 

- zabezpieczenia środków dla Niepublicznej Szkoły Podstawowej Specjalnej w Nowym 

Mieście Lubawskim – aktualnie do szkoły uczęszcza 5 uczniów (do tej pory było 4 i tylu było 

zgłoszonych do SIO). Koszt pobytu kolejnego dziecka to 59 634 zł i o tyle należy zwiększyć 

dotację dla szkoły; 

- zwiększają się środki na jednego uczestnika Warsztatu Terapii Zajęciowej, a więc i udział 

powiatu (10%) ulega zwiększeniu – środki powiatu na finansowanie WTZ należy zwiększyć o 

6 133 zł.  

- zabezpieczenia środków na dotację na funkcjonowanie Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVI/125/2016 (załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2016-2020 w powiecie nowomiejskim” 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Urszula Łydzińska poinformowała, że 

powołany został zespół do opracowania programu. W jego skład weszły osoby, które pracują 

na co dzień z osobami niepełnosprawnymi. Sporządzono diagnozę problemów osób 

niepełnosprawnych. Z diagnozy wyciągnięto wnioski, które stały się podstawą do 

opracowania programu. Opracowano analizę SWOT, sformułowano cel główny i 5 celów 

szczegółowych, do których określono poszczególne zadania, podmioty odpowiedzialne za 

realizację określonych zadań, okres realizacji, źródła finansowania, partnerów w realizacji. 

Program będzie monitorowany. Będzie również podstawą do ubiegania się o środki m.in. z 

PFRON-u. Program musi być spójny ze strategią rozwiązywania problemów społecznych.      

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XVI/126/2016 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł radny Romuald Koszewski. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 

radnych. 

P. Łydzińska opuściła salę obrad. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2015 – 2022 wraz z Prognozą Oddziaływania na Środowisko 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Koordynator zespołu ds. opracowania strategii Jolanta Domżalska przedstawiła radnym i 

gościom prezentację multimedialną na temat przebiegu prac nad strategią (wydruk z 

prezentacji – załącznik nr 16) 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. 

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że uczestniczył we wczorajszym posiedzeniu 

Powiatowej Rady Zatrudnienia gdzie była m.in. dyskusja na temat szkolnictwa. Okazuje się, 

że 35% bezrobotnych kończy edukację na szkole podstawowej, nie kończy gimnazjum. Jakie 

działania przewidziano w strategii, żeby ten problem rozwiązać i poprawić poziom edukacji.  

P. Domżalska odpowiedziała, że nie pamięta wszystkich zadań przewidzianych w strategii. 

Jeżeli pojawia się taki temat czy zadanie jakie powinno być wprowadzone do strategii, to 

strategia jest dokumentem otwartym i można go aktualizować. Jest to forma monitoringu 

strategii i pierwszy element ewaluacji. P. Domżalska dodała, że corocznie Rada będzie 

otrzymywać sprawozdanie z realizacji strategii.       
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Radna Dembek powiedziała, że 35% bezrobotnych, to osoby jedynie z wykształceniem 

podstawowym. Nie znaczy to jednak, że 35% młodzieży nie kończy gimnazjum. Te dwie 

kwestie należy rozgraniczyć.  

Radny Ziejewski powiedział, że przewiduje się, że w kolejnych latach odsetek osób bez 

zawodu, wykształcenia będzie wzrastał. 

Radna Dembek powiedziała, że dlatego powinno się rozszerzać ofertę kursów zawodowych. 

Nie każdy musi skończyć szkołę zawodową. Może zrobić kurs i zdobyć zawód.   

Wicestarosta powiedziała, że miała przyjemność pracować z zespołem ds. opracowania 

strategii. To osoby, które bardzo zaangażowały się w tworzenie tego dokumentu. Strategia nie 

jest dokumentem zamkniętym. Może być modyfikowana. Ma pomóc w pozyskiwaniu 

środków zewnętrznych. Szczególne podziękowania należą się koordynatorowi zespołu p. 

Domżalskiej i p. Krzysztofowi Puwalskiemu, który był także redaktorem dokumentu.  

Starosta przychylił się do opinii p. Wicestarosty. Dodał, że nie zastanawiał się nad wyborem 

trybu prac nad strategią – czy zlecić to firmie zewnętrznej, czy powierzyć opracowanie 

dokumentu pracownikom Starostwa. Wybrano drugą drogę, ponieważ pracownicy i tak 

musieliby pomagać formie zewnętrznej, a odpowiedzialność byłaby różna. Starosta dodał, że 

jest dumny iż Zespół tak wykonał zadanie. 

Radny Buliński wnioskował o dokonanie w strategii kosmetycznej zmiany, ale bardzo istotnej 

– na stronie 87 – cel operacyjny III.1.1 – poprawa jakości dróg i komunikacji, w zadaniu 

III.1.1.1 – Remonty i budowa dróg gminnych dodać słowo „przebudowa”. W ogłaszanych 

już programach, a dokładnie PROW 2014 – 2020, do którego można składać wnioski na drogi 

gminne, występuje głównie określenie „przebudowa”. Remonty nie będą dofinansowywane, 

w grę będą wchodzić tylko budowy i przebudowy. Zmiana w strategii jest konieczna, w 

przeciwnym razie gminy nie mogłyby załączać do wniosków strategii jako dokumentu 

zaświadczającego, że takie zadanie jest w niej ujęte.  

Wicestarosta powiedziała, że wniosek jest jak najbardziej słuszny. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem wniosku radnego. Głosowało 13 

radnych, wszyscy głosowali „za”.      

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały.   

Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XVI/127/2016 (załącznik nr 17) podjęto jednogłośnie. 

P. Domżalska wyszła z sali obrad. 
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Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych 

związanych z inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1335N Nowe Miasto 

Lubawskie – Mroczno – Słup na odcinku Gwiździny – Mroczno” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały.  

Radny Ziejewski powiedział, że jest to ważne zadanie, ale bardziej zniszczoną drogą jest 

droga Nowy Dwór – Skarlin. Radny wnioskował, aby obydwie drogi wprowadzić do planu. 

Droga z Nowego Dworu do Skarlina jest w znacznie gorszym stanie niż droga z Gwiździn do 

Mroczna. Jeśli droga z Nowego Dworu do Skarlina dalej będzie w takim stanie jak jest, 

spowoduje, że się całkiem rozsypie. Koszty napraw cząstkowych będą bardzo duże. Radny 

proponował, aby dziś podjąć uchwałę w sprawie prac przygotowawczych związanych z 

remontem drogi do Mroczna, ale na następną sesję przedstawić projekt uchwały w sprawie 

drogi Nowy Dwór – Skarlin. I również tę drugą drogę przyjąć do planu, a czas pokaże co 

będzie, tym bardziej że rok 2017 jest strategicznym czasem dla szpitala. Radny dodał, że 

trzeba planować inwestycje, a potem martwić się jak pozyskać na to środki. 

Wicestarosta powiedziała, że dokończenie remontu drogi Nowe Miasto – Gwiździny – 

Mroczno zgodnie z planem poprzedniej Rady i Zarządu miało zakończyć się w 2016 r.  

Wyszło inaczej, ale rok 2017 będzie ostatnim, kiedy będzie można skorzystać z dodatkowych 

punktów za kontynuację inwestycji.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski powiedział, że w ubiegłym roku 

wyremontowano pierwszy odcinek Nowe Miasto – Gwiździny. Istotnie – w 2017 r. można 

ostatni raz dostać dodatkowe punkty za kontynuację, a 5 pkt. to bardzo dużo w całej punktacji 

wniosku. Dlatego planuje się remont tej drogi. 19 lutego br. rusza PROW w ramach którego 

planuje się remonty dwóch dróg. Droga Skarlin – Lekarty była brana pod uwagę jeżeli chodzi 

o składanie wniosku. Jednakże z tego względu, że beneficjent może się ubiegać o 

maksymalne dofinansowanie w wysokości 3 mln zł, na tę drogę już nie starczy pieniędzy. 

Droga wypadła z planu PROW. W tej sprawie rozmawiano z Wójtem Gminy, ponieważ 

gmina zadeklarowała wsparcie finansowe. Zaproponowano, żeby w 2018 r. w ramach 

programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej  /tzw. „schetynówek”/ 

zrobić remont całego odcinka drogi Skarlin – Nowy Dwór (pierwotnie miał być remontowany 

jedynie odcinek Nowy Dwór – Lekarty) P. Kłosowski dodał, że w tym roku będą 

remontowane dwie drogi w gminie Biskupiec, most w Partęczynach i ewentualnie jedna 
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droga w PROW. Wnioski będą składane na dwie drogi, ale z związku z tym, że PROW rusza 

tak późno, przetargi można będzie ogłaszać najwcześniej w sierpniu. Zanim przetarg się 

rozstrzygnie, niemożliwa będzie w tym roku realizacja. Na przyszły rok składany będzie 

wniosek na remont drogi Bałówki - Tereszewo – Szafarnia, a na 2018 r. – wniosek na remont 

drogi Nowy Dwór – Skarlin. Tę propozycję zaakceptował Wójt Gminy. P. Kłosowski 

powiedział, że jest za remontem dróg, ale pytanie – czy wytrzyma to budżet powiatu. Dodał, 

że oczywiście realizacja będzie pod warunkiem, że wnioski przejdą. Na powiaty i gminy jest 

do podziału w sumie 100 mln zł.        

Przewodniczący zapytał jakie są koszty przygotowania projektu, sporządzenia dokumentacji. 

P. Kłosowski odpowiedział, że dokumentacja jest opracowana, tylko potrzebna jest 

aktualizacja. Procedury długo trwają. Dlatego trzeba odpowiednio wcześnie się przygotować. 

W programie programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej  /tzw. 

„schetynówek”/ wprowadzono nowe kryteria – droga musi mieć szerokość 6 metrów. 

Ponadto, droga do Mroczna została uznana aleją prawem chronioną. O wycince drzew nie 

może być mowy. Trzeba dokładnie zmierzyć, czy droga się zmieści między drzewami. Będzie 

duży problem z alejami, których jest coraz więcej na terenie naszego województwa. Taką 

stała się też droga przez Jamielnik, droga z Brzozia do Rynku. 

Radna Barbara Grzywacz powiedziała, żeby dotrzymać tych planów, ustaleń z Wójtem 

Gminy, ponieważ droga o której mówi radny Ziejewski faktycznie jest w bardzo złym stanie. 

P. Kłosowski powiedział, że należy wziąć pod uwagę to, że droga do Mroczna jest najbardziej 

obciążona ruchem drogowym. Dobowy ruch na drodze Skarlin – Lekarty to 300 pojazdów, a 

na drodze do Mroczna – przeszło 3 000. Dodał, że o drodze Nowy Dwór – Skarlin pamięta i 

jeśli Rada podejmie uchwałę w sprawie prac przygotowawczych, on będzie się z tego bardzo 

cieszył. Pytanie – czy w przyszłym roku finansowo możliwe jest robienie remontu aż czterech 

dróg (Krzemieniewo, Bałówki, Mroczno, Lekarty) i jeszcze remont szpitala. Dodał, że Wójt 

przyjął informację i był zadowolony, że będzie remontowany cały odcinek drogi.     

Radny Buliński zgodził się z przedmówcami. Wszystkie drogi wymagają remontu, a 

największe emocje wzbudza kolejność remontów. Pytanie – czy uda się zrobić wszystko na 

raz. Radny powiedział, że kiedy decydowano które drogi będą remontowane w ramach 

PROW, były podejmowane uchwały w sprawie remontów trzech dróg. Uchwały dotyczyły 

prac przygotowawczych, a jedna z nich dotyczyła drogi Skarlin – Nowy Dwór. Także  nie ma 

potrzeby podejmowania uchwały. Radny zapytał czy prace przygotowawcze ruszyły. 
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P. Kłosowski powiedział, że tak, ale trzeba je skorygować jeżeli droga ma być remontowana 

w ramach programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej  /tzw. 

„schetynówek”/ , a nie w ramach PROW (chodzi m.in. różnice dotyczące szerokości drogi)  

Dyskutowano nawet, że trzeba ponownie wrócić  tylko do odcinka Lekarty – Nowy Dwór, bo 

tu 5,5 metra będzie, a na wycinkę 20 -30 drzew można spróbować uzyskać zezwolenie z 

RDOŚ. Jeżeli na jakimś krótkim odcinku nie będzie standardu, cała droga nie będzie 

zaliczona.  

Radny Ziejewski powiedział, że sensowne jest zrobienia remontu na krótszym odcinku bez 

ryzyka, że nie otrzyma się dofinansowania.  

P. Kłosowski dodał, że czasem ciężko jest dokończyć remont. Tak było z drogą Nowe Miasto 

– Nawra – Skarlin. Jeżeli już się robi remont, powinno się remontować całą drogę. 

Radny Ziejewski powiedział, że jadąc z Jamielnika do Iławy na zakręcie w Wonnej jest 

potężna dziura. Mieszkańcy proszą, aby wysłać tam ekipę remontową i załatać dziurę.  

P. Kłosowski powiedział, że przez ostatnie trzy dni w wielu miejscach zrobiły się ogromne 

dziury. Jutro dwie ekipy wyjeżdżają w teren i będą łatać drogi masą na zimno. 

Przewodniczący zaproponował, aby wrócić do tematu podjęcia uchwały.     

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. „Za” podjęciem uchwały nr 

XVI/128/2016 (załącznik nr 18) głosowało 12 radnych. Jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Z sali obrad wyszedł radny Ziejewski. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 12 radnych.  

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związane z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 

Brukseli w 2016 r.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XVI/129/2016 (załącznik nr 19) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Poinformował, że wczoraj do Biura Rady 

wpłynęła następna skarga od tej samej osoby. 

Na salę obrad wszedł radny Ziejewski. Aktualnie na sali obrad obecnych jest 13 radnych. 
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P. Krzysztof Puwalski powiedział, że sprawę przekazano do rozpatrzenia Prokuraturze 

Rejonowej i poinformowano o tym p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady Powiatu/. W 

jednym z poprzednich pism skarżącego, padły zarzuty sugerujące popełnienie przestępstwa 

przez pracowników Starostwa. Prokuratora odmówiła wszczęcia postępowania w tej sprawie 

o czym powiadomiła p. /wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady Powiatu/.  

Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz- Górzkowska uzupełniła, że zarzut skarżącego dotyczy tego, że 

Starosta Nowomiejski od dnia 31 grudnia 2013 r. nie udzielił żadnej informacji. W piśmie z 

dnia 31 grudnia 2013r. Starosta poinformował p. /wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady 

Powiatu/, że zostało przeprowadzone postępowanie wyjaśniające wobec p. Tomasza 

Grzywacza i sprawa została skierowana do Prokuratury. Prokuratura odmówiła wszczęcia 

postępowania wobec pracownika Starostwa. W uzasadnieniu do uchwały Rady Powiatu z 

dnia 26 czerwca 2014 r., którą otrzymał p. /wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady 

Powiatu/, przedstawiono cały tok postępowania. P. /wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Anna Andrzejczak - kierownik Biura Rady 

Powiatu/  został więc poinformowany o wszelkich podjętych działaniach. Od tamtej chwili w 

tej sprawie nie wydarzyło się nic nowego.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XVI/130/2016 (załącznik nr 20) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Przedstawił planowany terminarz sesji (załącznik 

nr  21) 
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Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XVI/131/2016 (załącznik nr 22) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2016 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XVI/132/2016 (załącznik nr 23) podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 20 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodniczący poprosił o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

Starosta poinformował, że jeżeli chodzi o sytuację w szpitalu, ogłoszony został konkurs na 

dyrektora. Termin składania ofert upływa 2 lutego br. do godz. 15. Jeżeli chodzi o bieżące 

funkcjonowanie szpitala, zgodnie z umową spółki Rada Nadzorcza wytypowała spośród 

siebie członków do sprawozdania funkcji czasowego zarządu spółki. Jeżeli chodzi o działki 

przy szpitalu, dużo gruntu nie zostało, ale na pewno Zarząd zainteresuje się tą sprawą, 

sprawdzi czy warto w to wchodzić czy nie. 

P. Skarbnik powiedziała, że jest 1,16 ha gruntu, ale jest to nieruchomość zabudowana – jest to 

cały kompleks szpitalny. Było 8 działek, ale wszystkie zostały sprzedane.  

Starosta poinformował, że odpowiedzi na pytanie dotyczące gazownictwa udzieli Naczelnik 

Wydziału Architektury i Budownictwa Andrzej Samsel.  

P. Samsel poinformował, że instalacja gazowa to instalacja dość skomplikowana. W ubiegłym 

roku weszła zmiana przepisów i instalacje są zakładane na podstawie pozwolenia na budowę, 

a nie zgłoszenia, jak było wcześniej. Przyłącze gazowe może być zrobione na zgłoszenie, ale 

już dalszy ciąg instalacji za licznikiem wymaga pozwolenia na budowę. Na to są orzeczenia 

sądu i każdy inwestor pojedynczo musi kupić mapkę, wykonać projekt, zapewnić nadzór. 

Także wykonanie wspólnej inwestycji nie jest możliwe. Jeżeli inwestorów jest więcej mogą 

się ewentualnie dogadać i razem negocjować ceny ze spółką gazową.  

Radny Rydel powiedział, że w przypadku projektu na kanalizację było możliwe wspólne 

składanie wniosku. 
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P. Samsel odpowiedział, że z inwestycjami wodociągowymi czy kanalizacyjnymi było inaczej 

- to gmina wykonywała całą sieć, a przyłącze wodociągowe czy kanalizacyjne można było 

zrealizować bez zgody starosty. Był tylko obowiązek nanieść na mapki geodezyjne. 

Starosta poinformował, że na budowę sali gimnastycznej przy ZSZ w Kurzętniku jest 

ogłoszony przetarg. Do 11 lutego jest czas na składanie ofert. Jest trochę pytań do przetargu, 

ale nie przewiduje się przedłużenia terminu. Starosta dodał, że jest bardzo ciekawy wyniku 

przetargu, czy oferty będą mieścić się w ramach finansowych, które zakładano.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos w temacie wniosków. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 21 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Radny Ziejewski zapytał czy w tej kadencji wrócimy do tematu słynnej drogi na terenie 

gminy Biskupiec /chodzi o drogę Ostrowite – Górale/ W zeszłym roku nawieziono trochę 

tłucznia i co dalej. Na tej drodze jest gehenna. Należy powiedzieć mieszkańcom jakie są 

zamierzenia względem tej drogi, bo mówienie, że zrobimy, bez podania konkretów, nie 

zadowala mieszkańców. Radny zapytał czy w najbliższej przyszłości zaplanuje się 

utwardzenie tłuczniem; czy droga będzie robiona etapami; czy najgorsze odcinki zostaną 

zrobione. Radny powiedział, że kiedyś były plany przekazania drogi gminie. Gminy mają 

większe możliwości, między innymi pozyskania środków z FOGR-u. Może należy wrócić do 

rozmów z Wójtem Gminy Biskupiec. Trzeba ustalić jaka jest koncepcja wobec remontu tej 

drogi. Radny stwierdził, że kolejni starostwie zmieniają się, a mieszkańcy żyją tam jak żyją. 

Starosta powiedział, że nie ma posiedzenia Zarządu czy Rady, żeby nie rozmawiano na temat 

remontów dróg, bo wszyscy drogi chcą. Mamy przyjęte drogi do planu remontów do 2018 r. 

To też będzie odbywało się z bólem ze względu na poważne obciążenie finansowe dla 

powiatu. Starosta powiedział, że na obecną chwilę nie przewiduje wykonania remontu drogi 

Ostrowite – Górale. Można wrócić do tematu rozmów z Wójtem Gminy na temat zamiany 

dróg.  

Radny Ziejewski powiedział, że w przyszłym tygodniu należy zrobić wizję lokalną na drodze 

i nieprzejezdne miejsca naprawić. Zgodził się ze Starostą, że są inwestycje strategiczne. 

Zgodził się z Dyrektorem ZDP, że różne drogi mają większe lub mniejsze obciążenie ruchem, 

ale mieszkańcy Lekart czy Nowego Dworu nie są gorszym gatunkiem ludzi, że muszą jeździć 

po gorszych drogach. Dodał, że mieszkańcy drogi Ostrowite – Górale, żeby iść do kościoła, 

muszą założyć gumiaki, a przed wejściem do Kościoła je zdjąć, bo w normalnych butach nie 
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przejdą tą drogą. Taka jest skala tego problemu. W poprzedniej kadencji obecna p. 

Wicestarosta skutecznie zabiegała o remont drogi Boleszyn – Wlk. Leźno. Udało się 

inwestycję zrealizować. Przy takim nawale planów remontowych nikt nie oczekuje, że na 

drodze Ostrowite – Górale zostanie położona masa bitumiczna. Chodzi o podstawowe 

utwardzenie, żeby droga była przejezdna. Można też podjąć rozmowy z Wójtem Gminy. 

Podjąć starania, żeby pozyskać środki z FOGR, bo właśnie jest moment na składanie 

wniosków.  

Radny Buliński powiedział, że jutro jest ostatni dzień na składanie wniosków. 

P. Kłosowski powiedział, że trzeba podkreślić, że gdyby nie samorządy gminne, powiat, 

mając w budżecie 2 mln zł na drogi, nie byłby w stanie tylu dróg wyremontować.  W innych 

powiatach tak się nie udaje. Wsparcie zaczęło się od gminy Kurzętnik, a w tym roku gmina 

Biskupiec daje ok. 1 300 tys. zł i to jest rekord. Dzięki temu można wyremontować dwie 

drogi na terenie gminy. Jeżeli chodzi drogę Ostrowite – Górale, Wójt Gminy poinformował, 

że Rada Gminy nie jest zainteresowana przejęciem drogi. P. Kłosowski dodał, że chętnie 

przejąłby od gminy jakąś gminną drogę bitumiczną, bo łatwiej ją utrzymać.  

Radny Ziejewski powiedział, że należy wrócić do rozmów z Wójtem Gminy. 

P. Kłosowski powiedział, że gdyby było więcej pieniędzy, można by remontować drogę 

metodą innowacyjną tj. zrobić rekultywację cementem. Są specjalne płyny, które łączą się z 

resztą i w ten sposób grunt się utwardza. Powstaje twarda podbudowa, na którą w przyszłości 

można kłaść nawierzchnię bitumiczną. P. Kłosowski dodał, że nasz powiat ma tylko dwie 

drogi żwirowe, a są powiaty, które mają ich dużo więcej, nawet po 80 km. 

Przewodniczący powiedział, że chciałby przejść do sprawy wniosków pogorzelców. Wpłynął 

wniosek z Gwiździn, o którym mówił na poprzedniej sesji radny Buliński. Później wpłynął 

kolejny wniosek od innej osoby. 

Starosta powiedział, że zaczął się kolejny rok kalendarzowy. Udzielanie pomocy jak do tej 

pory, to obciążenie dla budżetu powiatu. Zarząd ustalił, żeby poddać temat pod dyskusję na 

posiedzeniu Rady. Należy się zastanowić czy udzielać kolejnym osobom wsparcia 

finansowego, tym bardziej że nie jest to zadanie powiatu. Jeżeli tak, to w jakiej kwocie. Skala 

zniszczeń jest różna. Rozeznanie w tym mają ośrodki pomocy społecznej.  

Radny Buliński zapytał czy można sprawdzić ile takiej pomocy udzielono w ostatnich latach. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że w okresie od 2008 r. do ubiegłego roku było to ok. 40 tys. zł. 

Radny Buliński zapytał ile rocznie takiej pomocy się udziela. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że to różnie bywa.   
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Starosta podkreślił, że pożarów i innych zdarzeń kryzysowych jest dużo więcej, tylko nie 

wszyscy występują o wsparcie.  

Radny Kurowski powiedział, że jego zdaniem nie jest to zadanie powiatu i należy zaprzestać 

udzielania pomocy. Dodał, że trzeba się ubezpieczać. 

Starosta zwrócił uwagę, że udzielając pomocy nie brało się pod uwagę czy mieszkanie czy 

dom było ubezpieczone czy nie. 

Radny Ziejewski powiedział, że tam gdzie jest ubezpieczenie, w ogóle nie powinno się 

udzielać wsparcia. Należy pomagać tylko biednym osobom, których nie stać było na 

ubezpieczenie. Jeżeli tak nie było, to błąd. Pytanie – czy powiat powinien się tym zajmować, 

skoro to nie jest jego zadanie. 

Radny Czapliński powiedział, że w 2008 r. on złożył pierwszy wniosek w sprawie pomocy 

pogorzelcom w Bratianie. Spłonął tam cały dom, śmierć poniosła jedna osoba, a rodzina 

pozostała bez dachu nad głową. Wówczas na pomoc składała się cała wieś. Był to jednak 

naprawdę poważny wypadek. 

Starosta powiedział, że to słuszny głos w dyskusji – odróżnienie sytuacji kiedy dochodzi do 

tragedii i sytuacji kiedy niedużym nakładem środków np. przez odmalowanie, można 

naprawić szkody po pożarze.  

Radna Dembek powiedziała, że są różne sytuacje. Ośrodek pomocy społecznej ma dobre 

rozeznanie. Są ludzie biedni, dla których nawet nieduża kwota, będzie dużą pomocą. Radna 

powiedziała, że jej zdaniem jakaś forma pomocy powinna być udzielana najbardziej 

potrzebującym, przy większej konsultacji z gminami. 

Przewodniczący powiedział, że Zarząd powinien podejmować decyzję czy przedstawiać 

sprawę Radzie. Należy udzielać pomocy najbardziej potrzebującym.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 22 

Zakończenie obrad XVI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XVI Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 
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